
ZAB.0012.8.3.2023 
 

Protokół nr 28/23 
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

Rady Powiatu we Włocławku  
 z dnia 29 czerwca 2023 roku 

 
1. Otwarcie obrad Komisji.  

 
W dniu 29 czerwca 2023 roku o godzinie 14:00  Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych  Pani Ewa Kończyńska, dokonała otwarcia obrad Komisji, powitała  członków 
Komisji i zaproszonych gości w osobie Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia i SPZPS 
we Włocławku – Pana Sławomira Paździerskiego., Dyrektora Domu Pomocy Społecznej 
w Kowalu – Panią  Magdalenę Rosłonowską oraz Panią Agnieszkę Raniszewską – 
pracownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  zajmującej stanowisko ds. pomocy 
instytucjonalnej.  
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2. Stwierdzenie quorum.  

 
Na podstawie listy obecności  Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczą 
4 osoby, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum, 
zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodnicząca Komisji - poinformowała, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych członkowie komisji otrzymali porządek obrad. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 27/23 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 

09 maja 2023 roku. 
5. Analiza i ocena projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej 

Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2022 rok.  

6. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie  projektu uchwały w sprawie  nadania statutu 
Domowi Pomocy Społecznej w Kowalu.  

7. Sprawy różne. 
8. Zamknięcie obrad Komisji. 
 
Przewodnicząca komisji zapytała  kto jest za przyjęciem  porządku obrad i przeprowadziła  
procedurę głosowania.  
 
 



Wyniki głosowania: 
za - 4 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodnicząca komisji stwierdziła, że 
komisja przyjęła porządek obrad składający się z 8 punktów.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
4. Przyjęcie protokołu nr  27/23  z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

z dnia 9 maja  2023 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji - poinformowała, że z ostatniego posiedzenia Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych został sporządzony protokół nr 27/23  z dnia  9 maja  2023 roku, który 
był do wglądu w Kancelarii Przewodniczącego Rady. Przewodnicząca Komisji zapytała 
członków komisji, czy mają jakieś pytania, uwagi do sporządzonego protokołu? Nie było 
żadnych pytań i uwag. Wobec braku pytań i uwag,  Przewodnicząca Komisji zapytała 
członków komisji, kto jest za przyjęciem protokołu nr 27/23 z dnia 9 maja 2023 roku 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za - 4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, 
że protokół nr 27/23 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia  9 maja  2023 
roku został przyjęty.  
 
5. Analiza i ocena projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – 

finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 rok.  
 

Przewodnicząca Komisji – poprosiła  Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia –SPZPS 
we Włocławku o przedstawienie  projektu uchwały. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Zdrowia i SPZPS we Włocławku – powiedział, że 
najważniejszą rzeczą jest to, że w 2022 jednostka osiągnęła zysk w  wysokości 1 376 ,816 zł. 
Zysk został wytworzony na podstawie działalności podstawowej, takie jak AOS opieka 
specjalistyczna,  psychiatryczna, rehabilitacja, ambulatoryjna, stomatologia, profilaktyka plus 
40,  najmu, czynsze z najmu, jak i również profilaktyka  raka piersi. Dosyć szczegółowo 
została opisana w tym sprawozdaniu cała sytuacja ekonomiczna za 2022 rok. Jeżeli chodzi 
o prognozę na 2022 – 2025,  przyjęliśmy  te zasady, które są przyjęte przez  Narodowy Bank 
Polski.  Jeżeli chodzi o stopę inflacji, to uśredniliśmy,  jak i również przewidywany wzrost 
w gospodarce narodowej. Na dzień dzisiejszy przyjęliśmy, że funkcjonujemy jako jednostka 
i nie ponosimy strat. Jeżeli chodzi o ryzyka, które mogą wyniknąć w trakcie następnych lat, 
to wiemy wszyscy doskonale, jak wygląda sytuacja na rynku medycznym, jak wygląda sposób 
rozliczenia z NFZ, który budzi wątpliwości, jak i również brak kadry medycznej. To są 
najważniejsze elementy, na które nie mamy wpływu, nie mniej jednak zakładamy, że do 2025 
roku z każdym rokiem będziemy uzyskiwać  dodatkowe zyski. Nie przewidujemy strat.  
Przewodnicząca Komisji – zapytała, czy członkowie komisji mają w tym punkcie jakieś 
pytania? Nie było żadnych pytań. Wobec braku pytań Przewodnicząca komisji zapytała, kto 



jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno – finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 rok i przeprowadziła 
procedurę głosowania?  

Wyniki głosowania: 
Za - 4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – 
finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022.  
Projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Powiatowego Centrum 
Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2022,  stanowi załącznik nr  4  do niniejszego protokołu.  

6. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie  projektu uchwały w sprawie  nadania statutu 
Domowi Pomocy Społecznej w Kowalu.  
 

Przewodnicząca Komisji – poprosiła Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kowalu 
o zabranie głosu.  

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Kowalu – powiedziała, że trzeba  zmienić statut ze 
względu na to, że nie będzie już turnusów  rehabilitacyjnych w domu pomocy społecznej 
w Kowalu. Wynika to właściwie z kilku kwestii. Pierwsza, może taka najmniej istotna, ale 
jednak istotna to, co też mówił pan dyrektor, jeżeli chodzi o kadrę medyczną, czyli u nas 
fizjoterapeutów i masażystów, których powinno być według regulaminu czwórka, już 
turnusów rehabilitacyjnych w domu pomocy społecznej w Kowalu. Wynika to właściwie 
z kilku kwestii. Pierwsza, może taka najmniej istotna, ale jednak istotna to, co też mówił pan 
dyrektor, jeżeli chodzi o kadrę  medyczną, czyli u nas fizjoterapeuta  i masażystów, których 
powinno być według regulaminu czwórka, a w tej chwili mamy tylko jedną panią 
fizjoterapeutkę tylko jedną masażystkę i właściwie pozyskać, ich nie będziemy mogli, bo 
wiadomo, że chcą o wiele większe pieniądze i nabór był wcześniej też prowadzony. Niestety 
to się nie udało. Poza tym te turnusy nigdy nie miały  w ostatnim  czasie pełnego obłożenia.  
Powinno być powyżej dwudziestu osób,  a było pięć, osiem to już maksymalnie, czyli to też 
nie przynosiło takich dochodów, jakie powinny. Teraz zwiększymy z 84 miejsc do 100, więc 
to przyniesie realny dochód Domowi Pomocy.  
Przewodnicząca Komisji – powiedziała, że uważa, że poprzednia organizacja była bardziej 
właściwa. Jeżeli następują  takie  sytuacje, że nie ma kadry i  nie ma pieniędzy,  to widać, że 
to jest potrzebne, żeby zmienić. Ten dom  znam  wiele lat, funkcjonował bardzo dobrze i w 
takiej organizacji, jak do tej pory była, uważam, że spełniał  swoją rolę bardzo dobrze. Jak 
byli rehabilitanci , bo  w tym domu, to głównie przebywają osoby z dużą  niepełnosprawnością  
głównie ze stwardnieniem  powinni przebywać, ponieważ ten dom został zbudowany chyba 
40 lat temu czy 30 dla osób chorych w na SM, czyli stwardnienie rozsiane. Była specjalna 
dotacja Ministerstwa Zdrowia, żeby tak  funkcjonował,  a ci ludzie potrzebują  praktycznie 
cały czas  rehabilitacji .  Ja wiem, że teraz ta rehabilitacja  jest innym trybem zorganizowana, 



ale to już według mnie  jest tak, jak było do tej pory. Ci pacjenci mieli wtedy dużo lepiej , 
zabezpieczoną rehabilitację. To jest moje osobiste zdanie, bo obserwuje jak było. To był 
wzorcowy Dom Pomocy Społecznej.  Cała Polska chciała mieć  miejsce w tym ośrodku.  

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Kowalu – powiedziała, że sytuację w związku 
z likwidacją  turnusów, to wymusiła tak  naprawdę sytuacja pandemiczna,  wymusiła zmiany 
tutaj organizacyjne,  likwidację turnusów i tak naprawdę jest duże zainteresowanie, jeżeli 
chodzi o umieszczenie w domach pomocy społecznej, że tak powiem od ręki, dla osób 
przewlekle somatycznie chorych. Dochody, które osiągał  dom  z turnusów  rehabilitacyjnych, 
będą w ramach tutaj opłaty za pobyt mieszkańców  w domach pomocy społecznej. Tutaj dom 
mimo, że  zostały zlikwidowane już decyzją  wojewody turnusy rehabilitacyjne, to  i tak jest 
zobowiązany do osiągnięcia wskaźnika  zespołu terapeutycznego  i zatrudnienia odpowiedniej 
liczby kadry.  Myślę, że jakość jak była na wysokim poziomie, to jesteśmy zobowiązani 
wydanym zezwoleniem  na czas nieokreślony tutaj dla powiatu do utrzymania i zapewnienia 
ciągłości świadczonych usług. 
Radny Roman Tomaszewski – powiedział, że rozumie,  że  w  związku z  tym,  jest 
rezygnacja z turnusów  rehabilitacyjnych , czyli one po prostu odbywają  się czasowo dla jakiś  
schorzeń. Czy przez to, że będą miejsca zwolnione, czy już są zwolnione, to przez to będzie 
możliwość przeorganizowania tego, żeby tam można opiekować się większą ilością ludzi 
chorych całodobowo? W jaki sposób to się po prostu zmieni i o ile się zwiększy?   
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Kowalu – powiedziała, że do tej pory mieliśmy 84 
miejsca, a w tej chwili mamy już 100 miejsc, tylko tyle, że mieszkańców no wiadomo, że 
sukcesywnie będzie przybywać. W tej chwili na dzień dzisiejszy  mamy 91 mieszkańców. 
Chciałam dodać, że ja nigdy nie byłam przeciwna turnusom rehabilitacyjnym,  bo tak jak Pani 
doktor powiedziała, one cieszyły się bardzo dużą popularnością i rehabilitacja była na bardzo 
wysokim poziomie. Uczestnicy nigdy nie narzekali, ale wiadomo, że przez 26 lat standardy 
się zmieniły, przepisy się zmieniły, i w tej chwili też urząd wojewódzki nam zarzucił, że jeżeli 
oni przyjechali teraz na kontrolę pod kątem turnusów rehabilitacyjnych, to wydali by 
negatywną opinię, ponieważ pomieszczenia nie mogą się pokrywać.  Mieszkańcy Domu  
Pomocy Społecznej nie powinni korzystać z tych samych pomieszczeń, z których korzystają 
osoby z turnusów.  
Poza tym kadra  dla turnusów powinna być całkowicie inna, niż kadra dla  Domu Pomocy  
Społecznej. Jeżeli się odbywają od maja  do października, to my nie pozyskamy 
rehabilitantów,  masażystów,  ani psychologa  na taki czas, żeby potem na okres zimowy były 
zwolnione. Dużo się zmienia, myślę, że nie na korzyść. Będziemy się starać, żeby te standardy 
były utrzymane i żeby dom cieszył się dobrą opinią w dalszym ciągu.  Chcemy zwrócić uwagę 
też na osoby, które chorują na stwardnienie rozsiane  na pewno ich nie  wykluczamy, tylko 
będziemy promować dom jako dom z przeznaczeniem dla osób ze stwardnieniem rozsianym.  

Przewodnicząca Komisji – zapytała, czy członkowie komisji mają w tym punkcie jakieś 
pytania? Nie było żadnych pytań. Wobec braku pytań Przewodnicząca komisji zapytała, kto 
jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie  nadania statutu Domowi 
Pomocy Społecznej w Kowalu i przeprowadziła procedurę głosowania.  

Wyniki głosowania: 
Za - 4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 



Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  nadania statutu Domowi 
Pomocy Społecznej w Kowalu.  
Projekt uchwały w sprawie  nadania statutu Domowi Pomocy Społecznej w Kowalu stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
7. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca  Komisji - zapytała, czy ktoś z członków komisji chciałby zabrać głos 
w tym punkcie? Nie było żadnych głosów. 
 
8. Zamknięcie obrad Komisji. 

Po zrealizowaniu porządku obrad  Przewodnicząca  Komisji Zdrowia i  Spraw Społecznych w  dniu  
29  czerwca  2023  roku  o godzinie 14:30  dokonała  zamknięcia obrad Komisji.  
 
 
        Przewodnicząca Komisji  
                Zdrowia i Spraw Społecznych 
 
                       Ewa Kończyńska 
 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała 
Anita Sudomir - Ozdoba……………………… 

 
 

 

 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

 
 


